

Title (en)
Bell type furnace

Title (de)
Haubenglühofen

Title (fr)
Four à cloche

Publication
EP 0790320 A1 19970820 (DE)

Application
EP 96890020 A 19960213

Priority
EP 96890020 A 19960213

Abstract (en)

Hood annealing furnace, esp. for steel strip or wire coils, with a base for holding the annealing charge and a protective hood positioned and sealed on the base, with a central fan impeller and surrounding flow guide in the base for circulation of the protective atmosphere within the hood, and having a closable annular gap (7) between impeller (4) and flow guide (5) and a heat exchanger (8), through which the partial volume of protective gas diverted via the annular gap (7) is recirculated to the hood (3).

Abstract (de)

Ein Haubenglühofen besitzt einen Glühsockel (1) zur Lagerung des Glühgutes (2) und eine auf den Glühsockel (1) dicht aufsetzbare Schutzhülle (3). Im Glühsockel (1) ist ein Ventilator mit zentralem Laufrad (4) und dieses umschließendem Leitapparat (5) vorgesehen. Um eine raschere Kühlung nach der Wärmebehandlung zu erzielen, ist zwischen dem Laufrad (4) und dem Leitapparat (5) ein verschließbarer Ringspalt (7) angeordnet, der einen Wärmetauscher (8) nachgeordnet hat, aus dem die in den Ringspalt (7) abgezweigte Schutzgasteilmenge zurück in die Schutzhülle (3) strömen kann.

IPC 1-7

C21D 9/673

IPC 8 full level

C21D 9/673 (2006.01); **C21D 1/767** (2006.01); **C21D 9/67** (2006.01)

CPC (source: EP)

C21D 9/673 (2013.01); **C21D 1/767** (2013.01); **C21D 9/67** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] DE 2228215 A1 19730712 - GUINEA HERMANOS INGENIEROS SA
- [A] DE 1253742 B 19671109 - WELLMAN INCANDESCENT FURN CO
- [A] US 4445852 A 19840501 - CORBETT REG D [US]
- [A] US 4310302 A 19820112 - THEKDI ARVIND C, et al

Cited by

EP1462529A1; WO2018040291A1

Designated contracting state (EPC)
BE DE ES FR GB IT NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0790320 A1 19970820

DOCDB simple family (application)
EP 96890020 A 19960213